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7. SJEDNICA UPRAVNOG ODBORA 

Datum i mjesto: 13.11.2024., Društvo arhitekata Zagreba, Trg bana Josipa Jelačića 3/I, Zagreb 

 

Prisutni članovi UO: 

1. Ivan Križić 

2. Tihomil Matković 

3. Ervin Mihelj 

4. Tea Helman Jukić 

5. Tea Pintar 

6. Dražen Arbutina 

 

Ostali prisutni članovi: 

1. Željo Stanić, Tajnik DAZ-a 

2. Bruno Lang Kosić. 

 

Usvojen je dnevni red: 

1. Izvještaj o radu DAZ-a u periodu od prethodne sjednice; 

2. Izvještaj o provedbi programa ArhiBau i preostala postupanja nakon završetka; 

3. Izvještaj o provedbi AU natječaja; 

4. Izvještaj o spremnosti za redovnu godišnju sjednicu Skupštine planiranu za kraj studenog ili prvi 

polovicu prosinca 2024. godine; 

5. Izvještaj s Predsjedništva UHA-e; 

6. Razno. 

 

Za zapisničara je izabran Željo Stanić, Tajnik DAZ-a, a za ovjerovitelja zapisnika Ervin Mihelj, član Upravnog 

odbora. 

 

Na sjednici su raspravljene slijedeće točke dnevnog reda: 

 

1. Izvještaj o radu DAZ-a u periodu od prethodne sjednice. 

Uvodno su članovi Upravnog odbora razgovarali o lošoj atmosferi u Društvu nakon prethodno održane 

Skupštine i uočenim nemogućnostima normalnog rada i djelovanja te nedostatku motiviranosti za rad. 

Zaključeno je kako takva atmosfera nije održiva i kako je nužno da se sve navedeno završi na Skupštini u 

prosincu. 



Nakon kratkog uvoda o aktivnostima ureda Društva od prethodne sjednice, predstavljeni su programi koji 

su prijavljeni za financiranje u sklopu potpora Grada Zagreba, Ministarstva kulture i medija i Turističke 

zajednice Grada Zagreba. Uz Godišnji program za 2025. godinu na natječaje je prijavljena konferencija 

ArhiBau kao zasebno događanje, te Web portal DAZ-a u kategorija elektroničkih publikacija. Za studeni se 

pripremaju i izvješća za sve programe koji su financirani istim natječajima godinu ranije. Održan je sajam 

ArhiBau 2024 gdje je DAZ sudjelovao kao stručni partner konferencije. 

DAZ-u je odbijena prijava na sufinanciranje putem Posebnog javnog poziva za financiranje višegodišnjih 

programa institucionalne potpore neprofitnim organizacijama u kulturi. Na pravovremeni prigovor DAZ-

a dostavljen je odgovor, po punomoći gradonačelnika Grada Zagreba, Pročelnice Gradskog ureda za 

kulturu i civilno društvu, u kojem je navedeno kako administrativnom provjerom DAZ nije registrirana 

organizacija za obavljanje djelatnosti na području kulture i umjetnosti. Članovi Upravnog odbora zaključili 

su kako navedeno činjenično nije u potpunosti istinito. Navedeni javni poziv raspisan je sukladno Zakonu 

o kulturnim vijećima i financiranju javnih potreba u kulturi NN 88/22. U navedenom zakonu u članku 4., 

stavak 1. točka 2. alineja 4 da se javne potrebe u kulturi odnose, između ostalog, na udruge u 

djelatnostima i područja vizualne umjetnosti, dizajna i arhitekture. Kako je nesporno da je DAZ udruga u 

djelatnostima i području arhitekture, a što je vidljivo iz Statuta DAZ-a možemo smatrati kako ova 

administrativna provjera nije odrađena u potpunosti i kako je DAZ neopravdano izostavljen s liste 

prijavitelja kojima se dodjeljuju sredstva. Ovo je dodatno problematično što su sredstva u iznosu 36.000 

eura godišnje za iduće tri godine, što iznosi 108.000 eura, dodijeljena UHA-i koja je osnovana kao Savez 

društava arhitekata, a jedna od članica i osnivača tog saveza je Društvo arhitekata Zagreba. Na ovaj način 

Grad Zagreb je povrijedio i članke 4. stavke 2. i 3. te članak 5. navedenog Zakona. Kako su samim Javnim 

pozivom iscrpljeni svi pravni lijekovi Upravni odbor je zaključio kako će Gradu Zagrebu žurno biti 

dostavljen dopis s upozorenjem na probleme oko ove odluke te molba za sastanak s gradonačelnikom po 

ovoj, a i drugim temama. 

Od ostalih aktivnosti, mladi članovi DAZ-a, okupljeni oko programa Odaziv redovito održavaju svoje 

programe petkom te je kolegica Tea Pintar zamoljena da sve informacije o programu se dijele na svim 

mrežama i web-u DAZ-a. 

Potrebno je završiti s izradom pločice zahvale pokroviteljima i sudionicima obnove poslovnih prostora 

DAZ-a i službeno je izvjesiti na ulazu uz garderobni prostor. 

Godišnjak je spreman za tisak te će u najskorijem mogućem roku biti tiskan i dostavljen članovima putem 

pošte. Godišnjak za 2024. godinu Bruno Lang Kosić završiti će najkasnije do sredine siječnja 2025. kako bi 

uz poziv na plaćanje članarine svim članovima poslali i novi godišnjak. 

 

2. Izvještaj o provedbi programa ArhiBau i preostala postupanja nakon završetka 

Sajam i konferencija ArhiBau i ove godine održali se na Velesajmu zajedno s drugim komplementarnim 

sajmovima Grada Zagreba, no u nešto skromnijem opsegu nego ranijih godina. Dvodnevna konferencija 

kojoj je glavni partner bio DAZ s temom „Stanovanje budućnosti“ ponudila je predavanja stranih 



predavača s iskustvima iz Nizozemske, Češke, Slovenije, Austrije i Italije te je bila dobro posjećena. S istom 

temom nastavljamo daljnje razgovore i događanja. Kolega Tihomil Matković će kao pripremu za Skupštinu 

izraditi izvještaj sa svim podacima o uspješnosti navedenog projekta kao i o planovima navedenog 

projekta za budućnost. 

3. Izvještaj o provedbi AU natječaja 

Za natječaj DV Jarun i dalje se čeka odluka DKOM-a na podnesenu žalbu natjecatelja. Grad Zagreb odbio 

je platiti ispostavljeni račun o izvršenim uslugama provedbe javnog natječaja uz obrazloženje kako nije 

završen postupak pred DKOM-om. DAZ u navedenom postupku ne sudjeluje i sukladno ugovoru s Gradom 

Zagrebom izvršene su sve aktivnosti te račun mora biti plaćen. O istom će biti obaviješten gradonačelnik 

Tomislav Tomašević. 

Završeno je žiriranje na natječaju za DV Sloboština te se priprema završna dokumentacija, rezultati će biti 

objavljeni u narednom tjednu, a nakon njih održat će se izložba natječajnih radova. Natječaj za DV Prečko 

je u tijeku i sve se razvija prema planu. U tijeku je i priprema dokumenata za raspis natječaja za DV i MO 

Sesvetska Sela, u sklopu čega je održan i sastanak u Hrvatskoj komori arhitekata na temu Uvjeta natječaja, 

kojem je uz predstavnike DAZ-a nazočila i tajnica natječaja, Branka Grgić. Održan je i sastanak radnih tijela 

na natječaju DZZZ Vrbani koji bi trebao biti ponovno pokrenut nakon što ga je investitor Grad Zagreb 

ranije ove godine zaustavio. 

Zbog uočenih problema, te nedoumica u provođenju natječaja, predsjednik DAZ-a u više je navrata 

pisanim putem zatražio sastanak s dogradonačelnikom Lukom Korlaetom i predstavnicima Grada 

Zagreba, a posljednji dopis sa zamolbom za sastanak upućen je pročelnici Gradskog ureda za financije i 

javnu nabavu, Danieli Juroš Pečnik i pročelniku Stručne službe Gradske uprave, Željku Matijašecu.  

Stav Upravnog odbora je kako je trenutnim propisima i procedurama, te postupanjima i uputama koje 

tijelima natječaja dostavljaju Hrvatska komora arhitekata, a posredno i UHA, institut arhitektonsko-

urbanističkog natječaja narušen, te se gubi njegov osnovni smisao. Trenutni spoj provođenja natječaja s 

propisima vezanim uz javnu nabavu kompliciraju i produljuju proceduru, a pojedini postupci mogu dovesti 

do pravne nejasnoće. 

Stoga se i predlaže sastanak svih zainteresiranih strana u smislu rješavanja ove situacije. 

O istom će biti obaviješten gradonačelnik Tomislav Tomašević. 

 

4. Izvještaj o spremnosti za redovnu godišnju sjednicu Skupštine planiranu za kraj studenog ili 

prvi polovicu prosinca 2024. godine. 

Tajnik i predsjednik Društva, uz pomoć voditelja programa, pripremili su dokumente koji će zajedno s 

pozivom na Skupštinu biti objavljeni na web stranicama sukladno poslovniku Skupštine. Kao planirani 

datum Skupštine izglasan je 13.12.2024., a predloženi dnevni red Skupštine biti će: 

 

1. Otvaranje 42. redovnu sjednice Skupštine DAZ-a i utvrđivanje kvoruma; 



2. Izbor zapisničara i dva ovjerovitelja zapisnika te Radnog predsjedništva sjednice (predsjednik i dva 

člana); 

3. Utvrđivanje dnevnog reda; 

4. Podnošenje izvještaja o radu tijela DAZ-a: 

4.1. Izvještaj o radu DAZ-a u razdoblju od 12/2023.-12/2024.; 

4.2. Izvještaj o radu Odbora kontrole DAZ-a; 

4.3. Izvještaj o radu Suda časti DAZ-a. 

5. Razmatranje i usvajanje podnesenih izvještaja; 

6. Usvajanje završnog računa DAZ-a za 2023. godinu; 

7. Izlaganje plana aktivnosti i financijskog plana DAZ-a za 2025. godine; 

8. Usvajanje plana aktivnosti i financijskog plana DAZ-a za 2025. godine; 

9. Odnos Društva arhitekata Zagreba kao jedne od članice saveza društava Udruženja hrvatskih 

arhitekata – uočeni problemi, prijedlozi rješenja; 

10. Status poslovnog prostora na Trgu bana Josipa Jelačića III/I, Zagreb za kojeg je ugovoreni korisnik 

Društvo arhitekata Zagreba; 

11. Razno. 

Poziv na Skupštinu zajedno s navedenim dnevnim redom i pripadajućim dokumentima Tajnik Društva će 

objaviti na web stranici DAZ-a sukladno Statutu DAZ-a. 

S obzirom da se očekuje veliki broj članova na Skupštini prijedlog je da se izrade prijedlozi Statuta i akata 

koji se donose na temelju Statuta te upute na razmatranje Skupštini. Ukoliko navedeni materijal bude 

spreman do trenutka objave poziva za Skupštinu biti će uvršten u dnevni red. 

 

5. Izvještaj s Predsjedništva UHA-e 

Predsjedništvo UHA-e, treća sjednica u 2024. godini, održana je 12.11.2024. videopozivom. Na 

navedenom Predsjedništvu sudjelovao je Predsjednik DAZ-a Ivan Križić. 

O navedenoj sjednici će biti izrađen zapisnik.  

Ivan Križić izvijestio je Upravni odbor kako je predložena sjednica Skupštine UHA-e planirana za 

26.11.2024. godine i kako je za Predsjedništvo izrađena dokumentacija koja je usvojena i prihvaćena 

unatoč prijedlogu da se dokumentacija ne usvaja dok se ne dopuni s izvještajem kako su nastali tako 

značajni porasti prihoda UHA-e koji su rezultirali obveznim revizijskim uvidom koji se obavlja sukladno 

revizijskim propisima, a sve sukladno Zakonu o financijskom poslovanju i računovodstvu neprofitnih 

organizacija NN 121/14, 114/22, članku 32., informacijom je li isti izvršen jer nije vidljiv na stranicama 

UHA-e te jesu li nastale kakve obveze prema UHA-i, a posredno prema članicama iz navedenog 

dokumenta, te informacijom na koji način su nastali prihodi i rashodi za produkciju sudjelovanja Hrvatske 

na 18. Venecijanskom bijenalu 2023. godine. 

Također, Predsjedništvo UHA-e informirano je o činjenici kako je UHA u prethodnoj godini od Grada 

Zagreba uprihodila preko 50.000 eura na ime različitih programa, ove godine osigurana sredstva putem 



Posebnog javnog poziva za financiranje višegodišnjih programa institucionalne potpore neprofitnim 

organizacijama u kulturi te prijavljeno dodatnih preko 70.000 eura na različite programe Grada Zagreba. 

Istaknuto je kako je ovo praksa koja ide na štetu DAZ-a kao članice i kako UHA na ovaj način stvara 

neprirodnu konkurenciju DAZ-u. O navedenom Predsjedništvo se nije očitovalo.  

Predsjednica UHA-e dodatno je istaknula postupanja po pitanju ugovora o zakupu poslovnog prostora na 

Trgu bana Josipa Jelačića za koji ugovor o zakupu i dalje ima Društvo arhitekata Zagreb. Istaknula je kako 

smatra da dopis u kojem izvještava Ivana Križića o činjenici da je UHA angažirala odvjetničko društvo da 

se u ime UHA-e obrati Ministarstvu graditeljstva i državne imovine o namjeri za sklapanje novog Ugovora 

nije trebao biti poslan na sve članice, ali da se nada da će rezultirati zajedničkim potpisivanjem ugovora 

za navedeni prostor između DAZ-a i UHA-e. Ivan Križić istaknuo je kako je spreman takav ugovor i potpisati 

čim mu netko dokaže zakonske mogućnosti u kojima je to moguće izvršiti, a da takvim postupanjem neće 

biti nanesena šteta ni DAZ-u ni UHA-i, a ni potpisnicima takvog ugovora. O navedenom Predsjedništvo 

dalje nije raspravljalo. 

Ivan Križić tražio je da sjednica Skupštine UHA-e bude održana uživo. Predsjedništvo se nije složilo s takvim 

prijedlogom te je donesena odluka o održavanju sjednice putem videokonferencije. 

Upravni odbor raspravljao je o iznesenom, te će nakon čitanja zapisnika Predsjedništva zauzeti stav za 

Skupštinu UHA-e. 

Istaknuli su kako je potrebno proučiti temelje financiranja nacionalnog saveza iz proračuna jedinica 

lokalne samouprave, zbog više razloga. Potrebno je proučiti pravnu osnovu takve prakse, a zatim tko su 

izvoditelji navedenih programa. Naime, na području grad Zagreba, DAZ kao član UHA-e i jedino udruženje 

koje je moglo izvoditi te programe na svom području, niti je bio uključen, niti je dobio sredstva za izvedbu 

programa financiranih iz gradskih sredstava. 

 

Na točki razno nije bilo rasprave. 

 

Sjednica je zaključena u 20:00 

 

Zapisnik sastavio Željo Stanić, Tajnik Društva arhitekata Zagreba 

 
 
 
Ovjerovitelj zapisnika: 
Ervin Mihelj 
                                                   


